



لأنهم أحبوا مجد الناس أكثر من مجد الله
(يوحنا ١٢ : ٤٣)

صنع رب المجد يسوع الكثير من المعجزات وكان العديد من الناس شهود عيان لها، ولكنهم لم يعلنوا الإيمان جهاراً. وأمن الكثير من الرؤساء واليسطاء بالمخلص ولكن كان إيمانهم مختبئاً في القلوب. كان عدم الإعلان ناتجاً عن الخوف من الكتبة والفريسيين لكي لا يخرجوهم من المجمع. هؤلاء هم الذين أحبوا مجد الناس أكثر من مجد الله. يالتنا نعد أذاننا لنسمع تلك الكلمات المشجعة " لا تخف لأني معك" (تكوين ٢٦ : ٢٤)

كان يوسف الصديق غير مبال بأن يصنع له أصدقاء من كل نوع. ولم يكن قلقاً أو مهتماً بمظهره في أعين الآخرين... ولكن كان يشغله كيف يكون باراً فقط في نظر الله وليس الناس. كان هذا الشاب الصغير مثلاً يحتذى به وقدوة حسنة ليس لجيله فقط بل لكل الأجيال. كان رمزاً للشجاعة والقوة والطهارة عندما قال " فكيف أصنع هذا الشر العظيم وأخطئ إلى الله؟ " (تكوين ٣٩ : ٩).

وسار على نفس المنوال في الشجاعة والقوة يسوع بن نون عندما قال للشعب " وإن ساء في أعينكم أن تعبدوا الرب، فأختاروا لأنفسكم اليوم من تعبدون: إن كان الآلهة الذين عبدكم آباؤكم الذين في عبر النهر، وإن كان آلهة الأموريين الذين أنتم ساكنون في أرضهم. وأما أنا وبيتي فنتعبد الرب". (يشوع ٢٤ : ١٥)

لأننا نحن في الحقيقة أولاده... فصرنا اليوم المختارون والمدعون للقاء معه. فلا يوجد شيء في الوجود يعطى فرحاً وسعادة أكثر من كلمات تعليمه المحيية. فهذه الدعوة المفتوحة والتي له... فهي لكل... ولكن ليس الجميع سيكلل "لأن كثيرين يدعون وقليلين ينتخبون" (متى ٢٠ : ١٦). ولكن من هم القليلون الذين سينتخبون؟ كل هذا سيتوقف على... على من وضعنا كل الثقة والإيمان فيه.

لكل واحد منا رسالة في الحياة... ولكل واحد منا عمل فردي تجاه نفسه أولاً ثم بعد ذلك الآخرين حتى تكتمل رحلة غربتنا على السماء الأرضية بالوصول الى النعيم الأبدى. هذه النعم والسلطان الإلهي أعطيت فقط للذين يحبون اسمه المبارك القدوس. فنحن الآن نستمتع الى القديس بولس الرسول الذي يحذرنا في أن نتجنب البعض بقوله لنا "لهم صورة التقوى، ولكنهم منكروا قوتها. فأعرض عن هؤلاء" (٢ تيموثاوس ٣ : ٥).

For they loved the praise of men
more than the praise of God
(John 12:43)

- ❖ Our Lord Jesus Christ did so many miracles and the people witnessed all these things, but they still did not believe in Him. Even many of the leaders along with the simple people believed in Jesus. But they were afraid of the Pharisees and the Scribes. Those people were afraid that they would be put out of the synagogue. Those men loved praise from people more than praise from God. But let us prepare our ears to listen to these comforting words "Do not fear, for I am with you." (Genesis 26:24).
- ❖ Joseph did not intend to make friends on both sides (good and evil). He was not anxious about his appearance in the eyes of the world, than in the eyes of God. This young Joseph was an example; an influence for good and an idol for all the coming generations. Let us take in consideration his courage and his strength to do as he did: "How then can I do this great wickedness, and sin against God?" (Genesis 39:9).
- ❖ Let us also have the courage and the strength to do as Joshua said: "And if it seems evil to you to serve the LORD, choose for yourselves this day whom you will serve, whether the gods which your fathers served that were on the other side of the River, or the gods of the Amorites, in whose land you dwell. But as for me and my house, we will serve the LORD." (Joshua 24:15).
- ❖ We have been chosen, invited, allowed and permitted to come forth to meet today The Lord Jesus Christ. Nothing will bring greater joy and happiness than to live according to the teachings of God's word. This widely and open invitation is for everyone and yet all will not be crowned... "For many are called, but few chosen." (Matthew 20:16) And why are few chosen? The real issue with fear and faith is our confidence in whom and in what we believe.
- ❖ Everyone has a mission as well as an individual task towards first himself and towards the others in order to accomplish such duties on this heavenly earth to have the eternal life. No other people have indeed the same authority or the same special call. Therefore we are in need to listen again to Saint Paul when he warned us to turn away from these such people that "having a form of godliness but denying its power." (2 Timothy 3:5)

Condolences

The church shares the feelings of Mrs. Amani Mousa wife of Dr. Zarif Atalla for the departure of Dr. Adly Ishak and asks for his soul to be reposed in the bosom of the saints.

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ The Holy Liturgy Bishop Bisenti	Tue	9 – 11	AM	+ القداس الإلهي (الأبنا بسنتي)
+ Meeting of Saint John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 – 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ The Holy Liturgy Bishop Tadros	Sat	9 – 11	AM	+ القداس الإلهي (الأبنا تادروس)
+ Coptic hymns class (KG – Grade 6)	Sat	1 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club (age 10 – 16)	Sat	2 – 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 – 16 سنة)
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ – 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 – 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 – 11)	Sun	1 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 – 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. يصل اليوم نيافة الأبنا بسنتي و يصلي القداس الثلاثاء بعد باكر من 9 – 11 صباحاً في كنيسة مارمرقس و يعقد إجتماع أسرة ماريوحنا بعد القداس.

2. يصل نيافة الأبنا تادرس مساء الجمعة و يصلي صباح السبت في كنيسة مارمرقس القداس من 9 – 11.

3. سوف تقوم الكنيسة بعرض مسرحية "الطريق" يوم الأحد القادم الموافق 24 مايو على مسرح مدرسة جورج فانييه والتذكار موجودة لدى الأخ شوقي يوسف 4. نقيم حضانة مارمرقس حفلاً بمناسبة مرور 10 سنوات وبمناسبة تخرج أولادها يوم السبت القادم.

5. نقيم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الإبتدائية ابتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للإستعلام والحجز رجاء الإتصال بنيفين أسعد 514-583-6243.

6. بدأ تسجيل مؤتمر Juniors للفصول 4 – 7 لدى خدام المرحلة وميعاده من 3 – 5 يوليو القادم

7. بدأ العمل لإشتراك الكنيسة في مهرجان الكرازة بمصر

8. بدأ العمل لإنتاج العروض التي تذاع في القناة الجديدة المتكلمة بالإنجليزية والفرنسية

9. يوافق اليوم الأحد تذكار القديسة مونيكاً والخميس تذكار القديس أرسانيوس والجمعة تذكار القديس باخوميوس.

10. يتوقف نشاط نادى الملائكة السبت القادم.

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها بمعمودية الأولاد المباركين وترجو لهم نمواً في النعمة والقامة:

1. ميرون ابن تسفاليم وزوجته نيبات

2. إستير ابنة صفوت صمويل وزوجته ماري

3. شام ابن باولوس وزوجته هيروت

مشاهدة

تشارك الكنيسة الأخت أماني موسى زوجة الدكتور ظريف عطالله مشاعرها لإنتقال المرحوم الدكتور عدلى إسحق وترجو له نياحاً في أحضان القديسين

CHURCH NEWS

1. His Grace bishop Bisenti will arrive today and will pray the Holy Liturgy at Saint Mark next Tuesday from 9:00 – 11:00 a.m and the meeting of Saint John the beloved will be held after the Holy Liturgy.
2. His Grace Bishop Tadros will arrive next Friday evening and will pray the Holy Liturgy at Saint Mark next Saturday from 9:00 – 11:00 a.m.
3. The church will present a theatrical play 'the way' next Sunday 24 May on the Theatre of the school George Vanier. Tickets are available with Shawky Youssef.
4. The Saint Mark day care will hold a ceremony next Saturday on the occasion of its 10th anniversary and the graduation of the children.
5. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of august, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.
6. Registration for Juniors Convention started (grades 4 to 7) with the grades servants and the Convention will be from 3 till 5 July.
7. The church will be participating in Saint Mark festival in Egypt.
8. We have begun working to produce the programs and shows which will be broadcasted in the new channel in English and French languages.
9. Today is the commemoration of Saint Monica and Thursday will be the commemoration of Saint Arsenius and Friday the commemoration of Saint Bakhomios
10. Angels Club will stop its activities next Saturday.

Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved for the baptism of the blessed children

May God bless their upbringing and growth:

1. Miron son of Tesfaem and his wife Nebeiat
2. Esther daughter of Safwat Samuel and his wife Mary
3. Sham son of Paulos and Hirute